
 
 
 

3. marts 2020 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvilken andel af kapitalafkastet er igennem perioden 2017-2019 anvendt på renovering 

finansieret direkte af Landskassen. 

2. Hvor meget vil det koste for landskassen pr. år, hvis kapitalafkastet Jf. 

Landstingsforordning om leje af boliger § 31 stk. 2 (opførelsessum på minimum kr. 

7.000,) halveres?  

3. Hvad er den gennemsnitlige dækning i % samt i kr. i boligsikring i forhold til huslejen på  

boligafdelingsniveau (Hvor stort del af huslejen bliver dækket af boligsikring i 

gennemsnittet pr. afdeling)? 

( Medlem af Inatsisartut, Erik Jensen, Siumut ) 
 
Begrundelse: 
Der skal ske en byfornyelse, der bringer vores boliger op på et nutidigt niveau, hvor moderne 
løsninger skal være med til at undgå at vi fremadrettet får problemer med giftige byggematerialer 
og skimmelsvamp mv. Samtidig skal der være en tilgængelighed, der gør at boligerne kan bruges til 
både uddannelsessøgende, familier, enlige, ældre og handicappede. ”De hvide blokke med 
altangange” var på opførelsestidspunktet et resultat af den daværende boligpolitik og fremstod 
dengang som moderne og gode boliger. I dag er tiden dog løbet fra dem og er generelt ikke noget, 
som vi ønsker at bevare. Selvstyrets boliger er typisk opført i 1960erne og 1970’erne – 
hovedparten er etagebyggeri eller rækkehuse.  
 
Men det interessante for mig er, at få ydeligere informationer om renovering af offentlige 
udlejningsboliger. Det kan nemlig ikke passe at Selvstyrets boligmasse skal koster mere end 7-
8.000 kr. i husleje pr. måned, og det har kostet så meget i årevis.  
Derfor er det også glæde mig at få at vide hvor meget af huslejebetaling der bliver dækket af 
boligsikringen.  
 
Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 
 


